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S. Effing 14 0481 -

Geachte CDA fractie en overige leden van de gemeenteraad, 

U heeft op 25 oktober 2019 vragen gesteld over de standplaatsvergunningen aan marktkooplieden 
in Overbetuwe. Naar aanleiding van uw vragen hierover doen wij u hierbij de antwoorden 
toekomen.

Vraag 1:
Hoe is in Overbetuwe het toekennen van standplaatsvergunningen voor ambulante handel 
vormgegeven? Om hoeveel vergunningen gaat het in onze dorpen?

Antwoord:
Voor toewijzing van een standplaats komt uitsluitend in aanmerking: een handelingsbekwaam 
natuurlijk persoon die de leeftijd van 18 jaar heeft bereikt en een aanvraag voor een vergunning 
heeft ingediend bij het college. 
Voor de markt in Elst geldt een brancheringslijst. Als er een aanvraag wordt gedaan die op basis 
van deze lijst niet mogelijk is, dient de aanvraag te worden geweigerd.
Binnen gemeente Overbetuwe bestaan er geen wachtlijsten. 
Echter geldt er op dit moment wel een uitbreidingsstop voor Elst, dit heeft te maken met de 
verbouwing van het gemeentehuis. Hierdoor is er geen ruimte om de markt uit te breiden. In de 
toekomst is hier eventueel wel weer sprake van. 
Voor Heteren geldt ook een uitbreidingsstop. Hier kan wegens het bouwen van het Hart van 
Heteren de markt ook niet worden uitgebreid. 
In Zetten geldt geen uitbreidingsstop. De markt in Zetten kan nog worden uitgebreid.

Aantal vergunningen per kern:
Elst: 24
Heteren: 4
Zetten: 9
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Vraag 2:
Is deze problematiek in Overbetuwe ook met de marktcommissie besproken?

Antwoord:
In de voorbereiding op het actualiseren van de huidige Markverordening (ivm schaarse 
vergunningen) is het college en de gemeente actief in gesprek geweest met de marktkooplieden. 
Op 3 april 2019 is het voorstel om vergunningen voor bepaalde tijd te verlenen besproken met de 
marktcommissie. De leden van de marktcommissie hebben tijdens dit gesprek hun zorgen geuit 
over de eventuele nieuwe looptijden. Ook werd de parlementaire discussie over de motie van de 
leden Stoffer en Wörsdörfer (hierna: de motie) aangehaald. Naar aanleiding van dit gesprek is de 
afspraak gemaakt dat we eerst de behandeling en de uitkomst van de motie afwachten en we 
voorlopig afzien van het actualiseren van de Marktverordening, alsmede het wijzigen van de 
vergunningsduur. 

Vraag 3:
Op welke wijze geeft het college in Overbetuwe invulling aan de Dienstenrichtlijn en jurisprudentie 
terzake het verstrekken van in aantal beperkte vergunningen standplaatsen en de beperkte 
tijdsduur daarbij?

Antwoord:
Op dit moment wordt hier nog geen invulling aangegeven. De gemeente Overbetuwe hanteert een 
vergunningsduur van onbepaalde tijd. Zodra de motie definitieve duidelijkheid heeft gegeven, zal 
de periode waarvoor een vergunning wordt verleend eventueel worden gewijzigd. De kans bestaat 
dat het verlenen van vergunningen voor onbepaalde tijd in de toekomst niet meer mogelijk is. Door 
dan eventueel tijdelijke vergunningen te verlenen, krijgen meer partijen de mogelijkheid om een 
standplaats in te kunnen nemen. 

Vraag 4:
Welke maximale tijdsduur kennen de door de gemeente Overbetuwe afgegeven 
standplaatsvergunningen? 

Antwoord:
De gemeente Overbetuwe hanteert een vergunningsduur van onbepaalde tijd. Zodra de motie 
definitieve duidelijkheid heeft gegeven, zal de periode waarvoor een vergunning wordt verleend 
eventueel worden gewijzigd. Mocht in de toekomst het verlenen van vergunningen voor 
onbepaalde tijd niet meer mogelijk zijn, zal gekeken moeten worden welke termijn redelijk is voor 
het verlenen van een vergunning. Om daarin een goede afweging te maken, kunnen meerdere 
elementen een rol gaan spelen.

Vraag 5:
Betrekt de gemeente de terugverdientijd van investeringen die ondernemers moeten doen bij de 
afweging omtrent het bepalen van de beperkte tijdsduur voor een standplaatsvergunning? Zo nee 
waarom niet? Zo ja op welke wijze?

Antwoord:
Op dit moment is hier (nog) geen sprake van. In het verleden heeft dit ook eigenlijk geen rol 
gespeeld omdat vergunningen voor onbepaalde tijd worden verleend. Als er straks naar aanleiding 
van de motie meer duidelijkheid is, is het niet uitgesloten dat vergunningen voor een bepaalde tijd 
worden verleend. Dan bestaat de mogelijkheid dat we als gemeente gaan overwegen de 
terugverdientijd en investeringen mee te nemen bij de beslissing voor welke duur een vergunning 
zal worden verleend. Hierover dienen dan echter eerst nog intern overleggen te worden gevoerd. 
Hierin wordt dan meegenomen wat precies over de motie is besloten. 
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Vraag 6:
Maakt het college van B&W  daarbij gebruik van gedifferentieerde vergunningsduur (grote of kleine 
bedrijven, soort branche).

Antwoord:
Nee, op dit moment maken we geen onderscheid op basis van grote/kleine bedrijven of branches. 
Er is 1 vergunningsduur, dat is voor onbepaalde tijd.

Vraag 7:
Is het college van B&W met de CDA fractie van mening dat: 
- het van belang is om de ondernemers die afhankelijk zijn van een standplaatsvergunning 
perspectief te bieden 
- het relevant is dat bij de vergunningsduur de terugverdientijd van investeringen van ondernemers 
in aanmerking wordt genomen? 

Antwoord:
Zodra de motie ten aanzien van schaarse vergunningen definitieve duidelijkheid heeft gegeven, 
beoordelen we of het van belang is om de ondernemers die afhankelijk zijn van een 
standplaatsvergunning perspectief te bieden en of het relevant en redelijk is dat bij de 
vergunningsduur de terugverdientijd van investeringen van ondernemers in aanmerking wordt 
genomen. Bij de beoordeling hiervan moeten verschillende aspecten worden bekeken en worden 
eventueel intern en extern met belanghebbende overleggen gevoerd. Dit hangt mede af van de 
uitkomst van de motie. 

Vraag 8:
In november zal de VNG bij een juridisch evenement voor gemeenten uitgebreid aandacht 
besteden aan dit onderwerp waarbij praktijkcases worden behandeld en best practices: is het 
college van B&W voornemens hier zelf of met een ambtelijke vertegenwoordiging bij aanwezig te 
zijn? 

Antwoord:
Aangezien we op dit moment in afwachting zijn van de parlementaire discussie over de motie ten 
aanzien van schaarse vergunningen, is er besloten om op dit moment niet aan te sluiten bij een 
juridisch evenement van de VNG voor gemeenten. Eerst willen we graag duidelijkheid over de 
uitslag van de motie. Dan pas zal echt duidelijk zijn welke werkwijzen in de toekomst goed 
toepasbaar zijn. 

Vraag 9:
Acht het college het zinvol om in een rondetafelgesprek met de gemeenteraad en met 
standplaatshouders hierover in gesprek te gaan? En zo ja, op welke termijn?

Antwoord:
Zodra de motie ten aanzien van schaarse vergunningen definitieve duidelijkheid heeft gegeven, 
beoordelen we of het zinvol is om in een rondetafelgesprek met de gemeenteraad en 
standplaatshouders hierover in gesprek te gaan. Maar zoals bij een eerder antwoord aangegeven, 
is het zeker mogelijk dat er met meerdere partijen in overleg wordt gegaan. Alle aspecten moeten 
dan namelijk worden afgewogen en daarvoor kan input van interne en externe partijen zeer zeker 
nuttig zijn.
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Hoogachtend,

burgemeester en wethouders,
de gemeentesecretaris,

mr. M.F.H. Knaapen

de burgemeester, 

R.P. Hoytink-Roubos 

Afschriften: 
TVH/S. Effing


